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Rada do spraw rozwoju stomatologii 
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Warszawa, 15.03.2024 r.  
 
 
 
 
 

Protokół z posiedzenia Rady 
do spraw rozwoju stomatologii 

15.03.2024 r. 
 

W  posiedzeniu Rady uczestniczyli: 
a) konsultant krajowy w dziedzinie chirurgii stomatologicznej,  
Pan prof. dr hab. Mansur Rahnama-Hezavah, 
b) konsultant krajowy w dziedzinie periodontologii, 
Pani prof. dr hab. Renata Górska,  
c) konsultant krajowy w dziedzinie protetyki, 
Pani prof. dr hab. Teresa Sierpińska, 
d) konsultant krajowy w dziedzinie stomatologii dziecięcej, 
Pani prof. dr hab. Dorota Olczak-Kowalczyk,  
e) konsultant krajowy w dziedzinie stomatologii zachowawczej z endodoncją,  
Pani prof. dr hab. Agnieszka Mielczarek, 
f) przedstawiciel Naczelnej Rady Lekarskiej, 
Pan lek. dent. Paweł Barucha,  
g) przedstawiciele Konferencji Rektorów Akademickich Uczelni Medycznych,  
Pan prof. dr hab. Tomasz Konopka, 
Pani dr hab. n. med. Agnieszka Przystańska, 
h) przedstawiciel Narodowego Funduszu Zdrowia,  
Pani Katarzyna Maślińska-Jęczeń, 
i) przedstawiciel Departamentu Analiz i Strategii w Ministerstwie Zdrowia, 
Pani Karolina Sowa, 
j) przedstawiciel Departamentu Lecznictwa w Ministerstwie Zdrowia,  
Pan Michał Dzięgielewski, 
k) przedstawiciel Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji,  
Pan Wojciech Wysoczański, 
l) konsultant krajowy w dziedzinie chirurgii szczękowo-twarzowej,  
Pan prof. dr hab. n. med. Mariusz Szuta, 
m) przedstawiciel Departamentu Rozwoju Kadr Medycznych w Ministerstwie Zdrowia, 
Pan prof. dr hab. n. med. Mariusz Klencki 
Sekretarz Rady – przedstawiciel Departamentu Rozwoju Kadr Medycznych 
w Ministerstwie Zdrowia, niebędący członkiem Rady: Małgorzata Żarłak. 

I. Powitanie przez Przewodniczącego. 
II. Poinformowanie o etapie prac nad Rozporządzeniem Ministra Zdrowia 

zmieniające rozporządzenie w sprawie świadczeń gwarantowanych z zakresu 
leczenia stomatologicznego. (Pan Michał Dzięgielewski) 
Dyskusja w temacie ww. rozporządzenia oraz możliwości podjęcia prac nad 
pakietowaniem świadczeń. (Pani Katarzyna Maślińska-Jęczeń Pani prof. dr 
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hab. Dorota Olczak-Kowalczyk, Pani prof. dr hab. Agnieszka Mielczarek, Pan 
lek. dent. Paweł Barucha). 

III. Podjęcie Uchwały nr 11. 
Jednogłośne podjęcie Uchwały nr 11 w sprawie zawnioskowania do Ministra 
Zdrowia o uwzględnienie wskazanych przedstawicieli Rady do spraw rozwoju 
stomatologii w pracach nad zleceniami kierowanymi do Agencji Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji (AOTMiT), które dotyczą stomatologii 
zachowawczej.  

IV. Specjalizacje lekarsko-dentystyczne.  
Dyskusja zainicjowana przez Panią prof. dr hab. Dorota Olczak-Kowalczyk. 
Jednogłośne Podjęcie Uchwały nr 12. 

V. Reakredytacja jednostek. 
Dyskusja zainicjowana przez Panią prof. dr hab. Agnieszka Mielczarek. 
Pan prof. dr hab. n. med. Mariusz Klencki wyjaśnił proces reakredytacji 
jednostek oraz poinformował o aktualnej sytuacji w tym zakresie.  
Pani prof. dr hab. Teresa Sierpińska zauważyła, że Centrum Medyczne 
Kształcenia Podyplomowego (CMKP) bardzo nieprecyzyjnie określiło terminy 
składania dokumentów, ponieważ termin ten został opisany jako rok od 
momentu podpisania przez ministra nowych programów specjalizacyjnych. 
Maja c na uwadze powyższe problem reakredytacji wynikł stąd, że niektóre 
programy akredytacyjne zostały podpisane wcześniej, inne zostały podpisane 
później i CMKP nie wyznaczyło jasnego terminu składania dokumentów w 
tym zakresie. 
Pan prof. dr hab. n. med. Mariusz Szuta zasygnalizował problem, że w 
warunkach  reakredytacji oraz w programie specjalizacji określono, że na 
jedno miejsce rezydenckie potrzebne jest 100 hospitalizacji co jest 
problematyczne dla niektórych jednostek.  

VI. Państwowy Egzamin Specjalizacyjny (PES). 
Pan prof. dr hab. Tomasz Konopka zaproponował powrót obowiązkowego 
egzaminu ustnego. 
Dyskusja. 
Podjęcie Uchwały nr 13. 
Jedna osoba wstrzymała się od głosu, pozostałe osoby za podjęciem Uchwały 
nr 13 – zawnioskowanie do Ministra Zdrowia o przywrócenie egzaminu 
ustnego jako jednej z obowiązkowej części Państwowego Egzaminu 
Specjalizacyjnego w dziedzinach stomatologii. 

VII. Programy specjalizacji.  
Pani prof. dr hab. Dorota Olczak-Kowalczyk zasygnalizowała potrzebę zmian 
w programach specjalizacyjnych z uwagi na nazewnictwo stosowane przez 
NFZ, które nie ma odzwierciedlenia w obowiązujących programach.  
Pan prof. dr hab. n. med. Mariusz Klencki potwierdził, że istnieje możliwość 
modyfikacji obecnego programu. 
Pan prof. dr hab. Mansur Rahnama-Hezavah zauważył konieczność dokonania 
modyfikacji w programie specjalizacji w dziedzinie chirurgii stomatologicznej. 
Pani prof. dr hab. Teresa Sierpińska zaproponowała rezygnacje z kursu 
atestacyjnego w specjalizacjach, które trwają 3 lata.  
Pani prof. dr hab. Renata Górska poparła powyższe stanowisko podając 
argumenty świadczące o możliwości rezygnacji z kursu atestacyjnego. 
Pan prof. dr hab. n. med. Mariusz Szuta opowiedział się za rezygnacją z kursu 
atestacyjnego oraz za powrotem egzaminu ustnego podczas PES, a także 
zwrócił uwagę na liczbę podejść do PES.  
Jednogłośne Podjęcie Uchwały nr 14 – zawnioskowanie do Ministra Zdrowia 
o możliwość zniesienia kursu atestacyjnego w programach specjalizacji w 
dziedzinach stomatologii. 
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VIII. Finansowanie uczelni. 
Poruszenie tematu kadry dydaktyczne na uczelniach. (Pan lek. dent. Paweł 
Barucha, Pan prof. dr hab. n. med. Mariusz Klencki) 
Konieczność opracowania oddzielnego finansowania dla uczelni kształcących 
na kierunku lekarsko-dentystycznego. (Pan lek. dent. Paweł Barucha) 
Pani prof. dr hab. Dorota Olczak-Kowalczyk zauważyła, że struktura 
świadczeń w jednostkach klinicznych jest inna. Do takich jednostek trafiają 
bardziej skomplikowane przypadki niż do przeciętnego gabinetu 
stomatologicznego.  
Zauważyła również, że nauczanie na kierunku lekarsko-dentystycznym jest 
bardziej kosztochłonne niż na innych kierunkach medycznych.  
Dyskusja nad podziałem subwencji dla uczelni (Pan prof. dr hab. n. med. 
Mariusz Klencki, Pani prof. dr hab. Dorota Olczak-Kowalczyk, Pan lek. dent. 
Paweł Barucha) 
Pani Katarzyna Maślińska-Jęczeń zaproponowała wypracowanie 
odpowiedniego rozwiązania np. polegającego na określeniu, że jeśli procedury 
osiągną w danej placówce, wykonanie wskazanego procentu, to powyżej tego 
procentu będą one inaczej płatne z właściwym współczynnikiem. 
Pan Wojciech Wysoczański zauważył, że taryfikacja może dotyczyć świadczeń 
gwarantowanych, czyli żeby dyskutować szczegółowo o taryfikacji najpierw 
dane świadczenie musi zostać uznane jako gwarantowane. 

IX. Zasygnalizowanie konieczności zajęcia się zagadnieniem świadczeń 
stomatologicznych z zakresu profilaktyki stomatologicznej dla dzieci. (Pani 
prof. dr hab. Renata Górska). 

X. Zakończenie posiedzenia.  

 
Ustalono następne spotkanie Rady na 19 kwietnia 2024 r. godz. 10.00 w formie 
hybrydowej. 
 
 
Sporządziła: Małgorzata Żarłak – Sekretarz /dokument podpisany elektronicznie/ 
 
 
Przewodnicząca Rady: przedstawiciel Naczelnej Rady Lekarskiej – lek. dent. Paweł 
Barucha /dokument podpisany elektronicznie/ 
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